

D

DOGOU DOGAD

Chairman of The Africa SMB Forum



France



© CRÉDIT PHOTO

Dogad DOGOU was born in 1964 in Abidjan (Côte d'Ivoire) to Ivorian parents. He settled in Vire (France) in 1981 to continue his studies. In 1990, he graduated from the French School of Press Attachés (EFAP) and made his first series at the press service of Brice Lalonde then Secretary of State for the environment. The young Ivorian also participates in the creation of the press service of the René Huguenin Center for the fight against cancer, in collaboration with several communication agencies (Franco-Swedish, French and Franco-American like DDB), he creates in 1996 his first cabinet : Almeria RP (Business to Business Communication). An entrepreneurial adventure to which he devotes himself five years.

This entrepreneurial fiber is not new since at 21 years old in Caen, Dogad has been promoting the Franco-African Calvados Association (AFAC) and in 1992, initiating Melting Com, an association of young professionals in the field of communication. For six years, Dogad has been working as an independent consultant to focus on volunteer activities. In 1999, he founded the Africagora forum where entrepreneurs from African diasporas meet, before creating an association for professional integration and the promotion of citizenship. His activism for Diversity earned

him to be spotted by the UMP which he joined the ranks in 2005. Alternately Executive Councilor of the UMP, spokesperson of the Circle of Republican Diversity (CDR), Dogad militates that more blacks engage in politics, advocate the anonymous CV and the creation of a Ministry of Diversity.

In 2009, Dogad joined REDFLAG as Associate Director, specializing in strategic consulting, lobbying and public affairs. It distances itself from the UMP, but its associative commitment does not dry up, on the contrary. Emancipated, Dogad, who has never stopped investing in the integration of people from immigration in France, is launching in 2012 the Africa SMB Forum, a platform for interconnection and financing of SMEs for inclusive growth. creating local jobs in Africa. 🌱

2014 - He organizes in Casablanca the 1st edition of the Africa SMB Forum

2008 - He is made Knight in the Order of Merit (France) National Order of Merit

1999 - He founds Africagora

D

DOGOU DOGAD

Président du "SMB forum"



France



© CRÉDIT PHOTO

Dogad DOGOU est né en 1964 à Abidjan (Côte d'Ivoire), de parents ivoiriens. Il pose ses valises à Vire (France) en 1981 pour y poursuivre ses études. En 1990, il sort diplômé de l'Ecole Française des Attachés de Presse (EFAP) et fait ses premières gammes au service de presse de Brice Lalonde alors Secrétaire d'Etat à l'environnement. Le jeune Ivoirien participe aussi à la création du service de presse du Centre René Huguenin de lutte contre le cancer, en collaboration avec plusieurs agences de communication (franco-suédoise, françaises et franco- américaine comme DDB), il crée en 1996 son premier cabinet : Alméria RP (communication Business to Business). Une aventure entrepreneuriale à laquelle il se consacre cinq années.

Cette fibre entrepreneuriale ne date pas d'hier puisqu'à 21 ans à Caen, Dogad impulse l'Association Franco-Africaine du Calvados (AFAC) et initie en 1992 Melting Com, une association de jeunes professionnels de la communication. Pendant six ans, Dogad travaille en tant que consultant indépendant pour mieux se consacrer à ses activités bénévoles. 1999, il fonde le forum Africagora où se retrouvent des entrepreneurs des diasporas africaines, avant de créer une association d'insertion professionnelle et de promotion de la citoyenneté. Son activisme pour

la Diversité lui vaut d'être repéré par l'UMP dont il rejoint les rangs en 2005. Tour à tour Conseiller Exécutif de l'UMP, porte-parole du Cercle de la Diversité Républicaine (CDR), Dogad milite pour que davantage de Noirs s'engagent en politique, prône le CV anonyme et la création d'un Ministère de la Diversité.

Dogad rejoint en 2009 comme Directeur Associé, le cabinet REDFLAG, spécialisé en conseil stratégique, lobbying et public affairs. Il prend ses distances avec l'UMP, mais son engagement associatif ne tarit pas, bien au contraire. Émancipé, Dogad qui n'a de cesse de s'investir pour l'intégration en France des populations issues de l'immigration lance en 2012 l'Africa SMB Forum, une plateforme d'interconnexion et de financement des PME pour une croissance inclusive et créatrice d'emplois locaux en Afrique. 🌱

2014 - Il organise à Casablanca la 1^{ère} édition de l'Africa SMB Forum

2008 - Il est fait Chevalier dans l'Ordre du Mérite (France) Ordre National du Mérite

1999 - Il fonde l'Africagora